
Skolebestyrelsesmøde 23. marts 2021 kl. 19-21.30 
 
Mødet foregår på Teams 
 
Deltagere: Caroline, Benjamin, Ella, Bjarke, Hans, Kasper, Karin, Majbritt, Marianne, Susanne P., 
Susanne R. og Jette  
Afbud: Ella, Marianne 
 
Eleverne deltager i pkt. 1-6 

1. Planer om ny skole i Ry (40 min) 
 
Ditte Hvidegaard Nielsen, der er konsulent i teknik og miljø i Skanderborg Kommune, 
fortæller om processer og status på skolebyggeri. Der vil bliver mulighed for at stille 
spørgsmål og drøfte ideer i forhold til proces og inddragelse af bestyrelsen. 
 
Der blev spurgt ind til forbedring af logistikken over Randersvej. Det skal Jette tage med 
ind i styregruppen, da lokalplanen udelukket handler om projektet og ikke 
sammenkobling af Knudsøskolen og den nye skole. Det kommer først når processen om 
inddragelse starter. 
Skolen klar 2025 til skolestart. Der laves styregruppe hvor Jette og hal kontraktholderen 
samt politikkere/byggesagkyndig sidder. Der oprettes referencegruppe som indeholder 
bestyrelserne fra Knudsøskolen og Mølleskolen.   

 
 

2. Godkendelse af dagsorden – samt skribent til kort nyt 
 

Kort nyt – Susanne P 
 

3. Orientering om restriktioner og genåbning (20 min) 
 
Susanne og Jette orienterer om hverdagen, genåbning og forhåbentlig perspektiver på 
hverdagen efter påskeferie. 
 
 

 
5 og 6 kl må komme tilbage 1 uge af gangen. 5 kl. i lige uger og 6 kl. ulige uger. Tilbud om test af børnene 
på skolen. Dette vil foregå i madkundskab. Der kommer personale udefra til at fortage testene. Dagen 
slutter 13.15 og alle børn tilbydes at gå i klub. Rasmus Andersen er tilknyttet Klubben.  
Vi starter morgensamling op efter påske i skolegården.  
0-4 kl vil lave teater eller anden form for fælles aktivitet. Der er mulighed for at lave ”nye” klasser således 
teaterugerne bliver på tværs af klasserne. 
6 kl skal forhåbentlig til Bornholm. 
Kommende 0 kl modtager overgangsbeskrivelse til brug i forbindelse med klassedannelse. Der er 40 børn i 
kommende 0 kl. 
 
 

 



4. Timefordeling og dagstruktur (20 min) 
I Folkeskolens § 44 står: 

 Skolebestyrelsen udøver sin virksomhed inden for de mål og rammer, som 
kommunalbestyrelsen fastsætter, jf. § 40, herunder i en eventuel handlingsplan, jf. § 
40 a, stk. 2, og fører i øvrigt tilsyn med alle dele af skolens virksomhed, dog undtagen 
personale- og elevsager. Skolebestyrelsen kan fra skolens leder indhente enhver 
oplysning om skolens virksomhed, som er nødvendig for at varetage tilsynet. 

 Skolebestyrelsen fastsætter principper for skolens virksomhed, herunder om 

 1)undervisningens organisering, herunder elevernes undervisningstimetal på hvert 
klassetrin, skoledagens længde, understøttende undervisning, holddannelse, 
samarbejder efter § 3, stk. 4, 1. pkt., eventuel undervisning efter § 5, stk. 4, udbud af 
valgfag, specialundervisning på skolen og elevernes placering i klasser….. 

På mødet drøftes ledelsesudspil til dagsstruktur og timefordelingsplan for kommende skoleår. Bilaget 
vedlægges dagsorden. I Timefordelingsplanen ønskes en tilkendegivelse af om den understøttende 
undervisning skal være 2 lektioner lektiecafe eller en lektion dansk og klassens tid. 

Det indstilles, at brug af den understøttende undervisning afgøres i samarbejdet mellem lærere og 
ledelse og at forslaget godkendes 

 

 
Caroline fortæller at de har brug for klassens time frem for lektiecafe, da de fleste når deres lektier og 
derfor har mere brug for styrkelse af fællesskabet.  

Godkendt af bestyrelsen 

 
5. Princip for SFO endelig godkendelse (5 min) 
Princip for SFO og Klub har været til drøftelse i personalegruppen og uden ændringsforslag eller 
uddybninger. 
 
Det indstilles, at princip for SFO og Klub godkendes  
 
 

Princip for SFO godkendt 
 

6. Princip for undervisningens organisering (20 min) 
 
Udkast til princip gennemgås og der tages stilling til om der skal udarbejdes princip for 
understøttende undervisning og for den åbne skole. 
 
Princippet drøftes og rettes til med henblik på godkendelse på april mødet. 

 
Udsættes 
 



7. Princip for lejrskole og ekskursioner (5 min) 
 
Princippet har været i høring i personalegruppen. Der er ikke kommet tilføjelser eller 
ændringsforslag. 
 
Det indstilles, at princippet godkendes. 
 
 

Princip for lejrskole og ekskursion godkendt 
 

8. Orientering fra Landsbyforum (15 min) 
 
Susanne har deltaget i møde med landsbyforum, og vil fremlægge temaer fra dette 
møde til drøftelse. 
 
 

Man ønsker et fællesforum hvor landsbyordningerne ikke igen kan blive spillet ud imod 
hinanden. Opfordring til at de der bor i landsbyerne deltager når der bliver oprettet sådan et 
forum. En form for forening der er høringsberettiget i de beslutninger der indbefatter 
landsbyordningerne. 

 
9. Forældretilfredsundersøgelse (20 min) 

 
Beslutning på skolebestyrelsesmødet den 18. januar er at spørgeskemaet udsendes til alle forældre 
ultimo marts. 
Der skal drøftes om, der skal gøres en særlig indsats fra bestyrelsen for at få så høj en svarprocent 
som muligt. Hvad kan/vil bestyrelsen gøre i forbindelse med at spørgeskemaet sendes ud. 
 
Det indstilles, at fastholde tidspunkt for udsendelse af spørgeskema. Det indstilles, at der bliver 
enighed om, hvordan der fra bestyrelsens side skal gøres opmærksom på undersøgelsen. 
 
 

Jette skriver ud til forældrene at der sendes forældretilfredshedsundersøgelse ud efter påske. 
Undersøgelsen kører indtil efter næste bestyrelsesmøde. 

 
Kommende møde den 19.april 

 Klassekasse  
 Madbod 
 Møde med personale august 2021 

 


